
   ضدانگليسيها
روزنامه وطن امروز در بخشي از گزارش روز خود 
به موضوع دخالت انگليس در انتخابات مي پردازد 
و در اي��ن خص��وص مي نويس��د: »ب��ه  رغ��م 
تأييدصلاحيت حجت الاسلام هاشمي رفس��نجاني توسط شوراي نگهبان 
براي كانديداتوري در انتخابات مجلس خبرگان، اما جريان سياسي وابسته 
به او طي چند هفته اخير و در راس��تاي ايجاد يك فض��اي تبليغاتي براي 
حاميان فتنه 88، تاكتيك مهندسي آرا براي جلوگيري از راه يافتن سه نفر 
از علماي بزرگ كش��ور به مجلس خبرگان را مطرح كردند. براساس اين 
مهندسي، چينش ليس��ت ائتلافي هاشمي رفس��نجاني و فتنه گران براي 
مجلس خبرگان به گونه اي بوده است كه با كشاندن بخشي از حاميان فتنه 
به پاي صندوق هاي رأي، تلاش شود از راهيابي سه نفر از علماي سرشناس 
كشور يعني حضرات آيات جنتي، يزدي و مصباح يزدي به مجلس خبرگان 
رهبري جلوگيري شود. اين بازي البته با توجه به فقدان انگيزه لازم در ميان 
فتنه گران براي حمايت مجدد از ائتلاف هاشمي و اصلاح طلبان كليد خورد 
اما هدف اصلي آن از نگاه افراد مطلع پنهان نماند. به اعتقاد كارشناس��ان 
هدف اصلي اين بازي، ايجاد يك تركيب جديد در مجلس خبرگان است؛ 
تركيبي كه براساس آن دست رفسنجاني را در خبرگان بازتر كند. در واقع 
هاشمي  رفسنجاني كه با قرباني كردن حسن خميني بهانه كليد زدن اين 
بازي را به دست آورده بود، اكنون در سوداي عدم راه يافتن علماي بزرگ به 
خبرگان است؛ علمايي كه مهم ترين ويژگي آنان، انقلابي بودن است. اين 
رفتار جريان سياسي هاشمي رفس��نجاني اگرچه يك بازي سياسي براي 
تصاحب قدرت است اما به صورت آشكار با ماهيت مجلس خبرگان رهبري 
در تضاد است و نشان مي دهد رفس��نجاني با نيات قدرت طلبانه به دنبال 

تغيير ماهيت و محتواي مجلس خبرگان است. 
محتوا و هدف گذاري اين بازي غيراخلاقي اما زماني بيشتر آشكار شد كه 
رسانه هاي ضدانقلاب تمام قد به ياري آن شتافتند. در اين ميان آنچه باعث 
حيرت ناظران شد، تغيير كاركرد رس��انه انگليسي بي بي سي در اين قبيل 

مواقع شد.«
    

    بازيادحصرافتادند
روزنامه كيهان در ستون اخبار ويژه خود در خبري 
به موضوع تحرك برخي جريان هاي سياس��ي در 
آستانه انتخابات مي پردازد. اين روزنامه در اين خبر 
با عنوان »باز موقع انتخابات شد، ياد حصر افتادند« مي نويسد: »يك سايت 
وابسته به اپوزيسيون نسبت به اس��تفاده ابزاري اصلاح طلبان از موسوي و 
كروبي انتقاد كرد. بالاترين كه از فعالان فتنه 88 بود، نوش��ت: باز هم موقع 
انتخابات شد و اصلاح طلبان ياد حصر موس��وي و كروبي افتادند! استفاده 
ابزاري از حصر. روحاني هم قبل از انتخابات رياست جمهوري مي گفت حصر 
عزيزان بايد برداشته بشه! وقتي انتخابات تمام شد آن وقت اعلام برائت ها 
شروع مي شه. عارف خواستار رفع حصر موسوي و كروبي شده است. يادآور 
مي ش��ود رندهاي جري��ان فتن��ه در آش��وب هاي خياباني مدع��ي بودند 
»موسوي)كروبي( دستگير بشه- ايران قيامت ميش��ه« اما پس از محدود 
كردن ارتباطات آنها، از كنار ماجرا به سادگي گذشتند و حاضر نشدند هزينه 

بكنند چراكه قرار بود موسوي و كروبي هزينه آنها شوند و نه برعكس.«
    

    واكنشامريكابهفروشجنگندهروسيبهايران
روزنامه آرمان نيز در ستون اخيار ويژه خود به موضوع 
واكنش امريكايي ها به فروش جنگنده روسي به ايران 
پرداخته و نوشته است: بنا بر ادعاي سخنگوي وزارت 
خارجه امريكا، فروش جنگنده هاي روسي س��وخو بدون مجوز از شوراي 
امنيت سازمان ملل مي تواند نقض قطعنامه تسليحاتي اين شورا عليه ايران 
باشد. مارك تونر گفت: قطعنامه 2231 شوراي امنيت سازمان ملل فروش 
انواع مشخصي از تسليحات جنگي را به ايران بدون دريافت مجوز از شوراي 
امنيت و به صورت مرحله به مرحله منع مي كند. خبرگزاري ريانووستي روز 
چهارشنبه و با اشاره به سفر سردار دهقان، وزير دفاع ايران به روسيه و ديدار 
و گفت وگو با مقامات روس��ي خبر داد كه ايران و روس��يه در سال 2016 

قرارداد خريد جنگنده هاي سوخو SM- 30 را امضا خواهند كرد.
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واكنشسرلشكرفيروزآبادي
بهدخالتبيگانگاندرانتخابات:

حمايت شدگان انگليس، اعلام برائت نكنند مجرمند
رئي�سس�تادكلنيروه�ايمس�لح
دخالتبيگان�گاندرانتخاب�اتايران
راتوهينآمي�زخواندوگفت:كس�اني
كهامري�كاوانگلي�سازآنه�احمايت
كردن�د،اگ�راع�امبرائ�تنكنن�د،
مجرمب�ودهودراينتوهينش�ريكند.
به گ��زارش دفت��ر ويژه رئيس س��تاد كل 

نيروهاي مس��لح، س��ردار سرلش��كر سيدحس��ن آقايي فيروزآبادي طي 
سخناني در جمع اساتيد و دانشجويان دوره دكتري دانشگاه عالي دفاع ملي 
در ارتباط با اقدام زننده انگليس و امريكا افزود: يك اتفاق بسيار تلخ و زننده، 
توسط انگليسي ها و امريكايي ها در جريان انتخابات به وجود آمد. اينكه يك 
بيگانه، يك دشمن خارجي بيايد در انتخابات يك كشور انقلابي، مستقل و 
با حاكميت مردم سالارانه اسلامي دخالت بكند، از كانديدايي حمايت كند 
يا عليه كانديدايي نظر بدهد، اين يك اقدام بي شرمانه، توهين به ملت ايران 

و ضد استقلال و حاكميت ملي جمهوري اسلامي ايران است. 
وي ادامه داد: درست است كه اين اقدام آنها كاري بي ارزش و بي اثر است، 
اما همين كه دوباره استعمارگران به خود اجازه بدهند كه بيايند و چنين 
اقدام وقيحانه و زشتي انجام دهند، اين موجب برافروختن خشم انقلابي 

ملت ايران خواهد شد. 
عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام در ارتباط با دخالت تجاوزگرانه اجانب 
اظهار داش��ت: اين دخالت، راهبردهاي تجاوزگرانه اي اس��ت كه از سوي 
امريكا و انگليس نسبت به ملت و كشور ايران اتخاذ شده و مقامات كشور 
نبايد اين را دس��ت كم بگيرند. آنهايي كه امريكا و انگليس از آنها حمايت 
كردند اگر اعلام برائت از امريكا و انگليس نكنند مجرمند و در آن توهيني 
كه به ايران شده شريكند و آنها با اشخاصي كه دشمني و مخالفت مي كنند، 
بايد آن اشخاص مورد احترام بيشتر ملت ايران قرار بگيرند. امام)ره( براي 
اين ملاك تعيين كردند، فرمودند: هرگاه ديديد دش��منان از شما تعريف 
كردند، معلوم مي شود عيبي در كار است. عضو شوراي عالي امنيت ملي با 
اشاره به انتخابات مجلس شوراي اسلامي و خبرگان رهبري خاطرنشان 
كرد: امريكا و انگليس س��ردمداران جبهه كفر، شرك و نفاق و فرماندهان 
جبهه شيطان عليه مسلمين و بشريت هستند، نمي توانند كه همسويي با 
ملت يا بخشي از ملت حتي يك نفر از ملت ايران پيدا بكنند و اين معنادار 
است و اتفاق عميق و بزرگي است كه افتاده، همه ملت و مسئولان ما بايد 

به آن توجه كنند. 
سرلشكر فيروزآبادي با تأكيد بر اينكه مسئولان سياست خارجي كشور بايد 
با اين موضوع به شدت برخورد كنند و نسبت به دولت هاي امريكا و انگليس 
اعتراض كنند، گفت: اين موضوع مثل يك مداخله نظامي است. چطور اگر 
امريكا و انگليس يا هر كش��ور ديگري يك مأمورش خواسته يا ناخواسته 
از مرزهاي جمهوري اس��لامي تجاوز بكند، نيروهاي مسلح بايد به وزارت 
خارجه اعلام كنند و وزارت امور خارجه از آن كشور توضيح بخواهد و به آن 
كشور اعتراض بكند و آن را دفع كند)مشكلي كه پيش آمده( و اگر نشد بايد 
با وس��يله نظامي آن را دفع كرد، اين هم يك تجاوز است. وي تصريح كرد: 
دخالت در انتخابات در يك ملت مستقل، آن هم در رأي يك ملت، اين يك 
تجاوز سهمگين است و بايد اعتراض، بازخواست و آثارش رفع بشود وگرنه 

ملت ايران خودش مي داند چه جوري آثار آن را رفع كند. 

برنامهتوسعهپنج
سالهكش�ورعماً   گزارش  یک

قل�ببرنامهري�زيهركش�ورب�رايآيندهدر
حوزههايگوناگونمحس�وبميشودوبرنامه
راهب�رديراب�رايادارهكش�وردرحوزههاي
گوناگ�ونتعيينميكن�د.تمامدس�تگاههاي
اجراييكشورموظفهستندبرنامههاياجرايي
خ�ودرادرحوزههايگوناگ�ونبااي�نبرنامه

هماهنگكنند.
مهم ترين نكته اي كه در سياست داخلي هر كشور 
بسيار تأثيرگذار اس��ت و مي تواند در حوزه امنيت 
ملي فوق العاده مهم باش��د، حوزه نيروهاي نظامي 
اس��ت. نيروهاي نظام��ي وظيفه ايجاد يك س��پر 
مناس��ب در مقابل تم��ام تهدي��دات خارجي را بر 

عهده دارند. 
در اين ميان ارائه برنامه شش��م توس��عه به مجلس 
شوراي اس��لامي و نحوه تدوين آن از سوي دولت 
سبب شده است انتقادهاي جدي نسبت به تعيين 
برخي اولويت ها در حوزه هاي گوناگون به خصوص 
حوزه نظامي وارد باش��د و اين انتقادها هم اكنون 
از س��وي برخي مقامات نظامي به صورت علني در 
حال بيان ش��دن اس��ت. مهم ترين انتقادي كه هم 
اكنون نس��بت به نحوه تدوين برنامه ششم توسعه 
وارد اس��ت، بحث برنامه ريزي براي سازمان بسيج 
مس��تضعفين به عنوان يكي از مهم ترين بازوهاي 

دفاعي كشور است. 
   برنامهششمتوسعهدربارهنيروهاينظامي

چهميگويد
البته انتظار اين نيست كه تمام برنامه هاي دفاعي 
كشور به طور مشخص و روشن در برنامه اعلامي از 
سوي دولت وارد شود و در همه برنامه هاي گذشته 
نيز موضوعات مربوط به مباحث نيروهاي مسلح و 
ارتقاي توان دفاعي كشور به دلايل مختلف همچون 
مسائل امنيتي، با خلاصه س��ازي و مشخص شدن 
كدهاي كلي همراه بوده ام��ا در برنامه اي كه دولت 
يازدهم به مجلس ارائه كرده و اكنون منتظر بررسي 
نمايندگان ملت است، اين موضوع در حد اعلام چند 

خط كلي و فاقد برنامه مشخص است. 
اين در حالي است كه عناوين مطروحه در بند 29 
برنامه ششم توس��عه، صرفاً ش��امل مواردي چون 
»توسعه و افزايش توان توليدي موشكي«، »توسعه 
و تقويت توان پدافند هوايي در س��طوح مختلف«، 
»توس��عه و به روزرس��اني ش��بكه هاي ارتباط��ي 
امن«، »هوشمندس��ازی و متحرك سازي تمامي 
سيستم هاي تس��ليحاتي«، »تحقيق و توليد اقلام 
مورد نياز براي مواجهه و تقابل با گروه هاي مس��لح 
تروريستي«، »توسعه توان دريايي«، »تقويت جنگ 
الكترونيك«، »افزايش سهم تقويت بنيه دفاعي از 
بودجه دفاعي«، »اجراي طرح آمايش و نوس��ازي 
زيرساخت هاي صنايع دفاعي و انتقال پادگان ها«، 

»ارتقاي كيفيت مراكز آموزشي نيروهاي مسلح« و 
»صرفه جويي در حوزه هاي انرژي و آب در نيروهاي 

مسلح« است. 
يك مقايس��ه كوچك با برنامه پنجم توسعه نشان 
مي دهد حج��م قانونگذاري و عناوي��ن مختلف در 

برنامه پنجم توسعه بسيار گسترده بوده است. 
در برنامه پنجم توس��عه بندهاي پيشنهادي درباره 
نيروهاي مسلح يا س��ازمان هاي وابسته حدوداً 10 
برابر پيشنهادات ذكر ش��ده در لايحه جديد دولت 
است. از سوي ديگر، علاوه بر اين كاهش قابل توجه 
در بخش كم��ي )كه البته در اكث��ر بخش هاي اين 
لايحه پيشنهادي، چنين كاهشي مشاهده مي شود( 
موارد مهمي مورد توجه قرار نگرفته اس��ت كه در 
برنامه پنجم توسعه، به وضوح و شفافيت، درباره آن 

بحث و تأكيد شده است. 
از جمله اين م��وارد مي توان به »پش��تيباني ويژه 
از رده ه��اي مقاومت بس��يج«، »كمك ب��ه مقابله 
با جنگ نرم و س��ايبري دشمن«، »پش��تيباني از 
بس��يج دهها ميليوني«، »توليد محصولات بديع و 
نوين دفاعي«، »ارتقاي منزلت اجتماعي و معيشت 
كاركنان نيروهاي مسلح«، »توسعه و تقويت ناوگان 
هوايي نيروهاي مس��لح« و »توس��عه فناوري هاي 
نوين به  ويژه در حوزه هاي ناوبري، ريزالكترونيك، 

ليزر، اپتيك، نانو و س��اخت و پرتاب ماهواره امن و 
پايدار« اشاره كرد. مسلم است برخي از اولويت هاي 
پيشنهادي درباره اين مس��ئله جاي كار بيشتري 
دارد اما بس��يج چيزي نيس��ت كه بتوان درباره آن 
مسامحه كرد. بس��يج نيرويي است كه صرف نظر از 
نقش نظامي آن قابليت هايي مهم دارد كه به شدت 
بايد تقويت شود و اتفاقاً مهم ترين راهبردي است كه 
مي تواند نظام جمهوري اسلامي ايران را در مقابل 
فشارهاي استكباري مقاوم كند. بحث هايي همچون 
مبارزه با جنگ نرم و ايفاي نقش جدي در مقابله با 
آشوب هاي شهري نكته اي است كه نمي توان از كنار 

آنها به راحتي گذاشت. 
با اين حال حذف بس��يج از برنامه شش��م توس��عه 
عملًا نظام را در مقابل تمام اين فشارها خلع سلاح 
می كند. از همين رو است كه مقامات نظامي نسبت 

به اين مسئله واكنش جدي نشان داده اند. 
   واكنشهابهحذفبس�يجازبرنامهششم

توسعه
س��ردار فضلي جانش��ين رئيس س��ازمان بس��يج 
مستضعفين در جمع مديران اقشار مختلف بسيج 
به اين نكته اشاره كرد و گفت: بنده هركجاي كشور 
از تهران ت��ا دورافتاده ترين روس��تاها ب��ه ويژه در 
يادواره هاي ش��هدا كه مي روم، هزاران نفر از مردم 

با تمامي مس��ئولان آن شهرس��تان و استان در آن 
مراس��م ش��ركت مي كنند و اكثر آنه��ا از وضعيت 
پشتيباني متوليان فرهنگي دولت و برخي اقدامات 

ضدفرهنگي گلايه و شكايت جدي دارند. 
سردار فضلي عنوان كرد: متأسفانه اقدام اخير دولت 
مبني بر حذف نام بسيج از برنامه ششم توسعه، اين 
نارضايتي را تشديد كرده است. وي تأكيد كرد: نام 
بسيج موجب بركت براي انقلاب بوده و هست، امام 
راحل)ره( نيز با تعابير بلند از بسيج تجليل مي كردند 
و مقام معظم رهبري اينطور باش��كوه از بسيج نام 
مي بردند، آن وقت آقايان از بيخ و بن، عنوان بسيج را 

از يك برنامه پنج ساله حذف مي كنند!
جانشين رئيس س��ازمان بسيج مس��تضعفين در 
ادامه تصريح كرد: بس��يج، الهي اس��ت و استوار، با 
اين كجروي ها تضعيف نمي ش��ود بلك��ه اين اقدام 
براي خود دولت بد اس��ت كه بخواهد مقابل مردم 
بايستد و به خيال خود تلاش كند اين تشكل مردمي 

حذف شود. 
س��ردار فضلي در خاتمه خاطرنشان كرد: آيا دولت 
اين همه كارهاي ارزنده بسيج را در سراسر كشور و 
اين همه خدمت را نمي بيند؟ امام خميني)ره( چقدر 
زيبا فرمودند: اگر مسئولان از بسيج و بسيجيان غافل 

شوند، به آتش دوزخ الهي خواهند سوخت. 

همچنين عضو كميس��يون امنيت ملي و سياست 
خارجي حذف بسيج از برنامه ششم توسعه را يك 
اقدام حساب شده دانست و گفت: به نظر من اين يك 
اقدام از طرف استكبار جهاني است كه دولت به آن 

بي توجه بوده است. 
 محمداسماعيل كوثري با اش��اره به بروز تفكرات 
ليبرالي در برابر بسيج تصريح كرد: بني صدر خائن 
كه در زمان تشكيل بس��يج رياست جمهوري را بر 
عهده داش��ت، به بهانه اينكه نيروهاي مس��لح كه 
منظور س��پاه و كميته انقلاب اس��لامي بود، اجازه 
نمي دهند م��ن كار خ��ودم را انجام دهم، س��مت 
فرماندهي كل قوا را از امام خميني)ره( كسب كرد، 
بني صدر با وجود اينكه احتم��ال تجاوز خارجي به 
كشور وجود داشت و امنيت ضعيفي در مرزها وجود 
داشت، از تجهيز و توسعه بسيج خودداري كرد. در 
اين برهه زماني، تفكرات ليبرالي در مقابل بس��يج 
آغاز شد و به همين واسطه خيانت هاي بزرگي عليه 

انقلاب و نظام جمهوري اسلامي صورت گرفت. 
كوثري با بيان اينكه اين تفكر مخرب، امروز هم در 
دولت وجود دارد، افزود: متأسفانه دولت تدبير و اميد 
با تفكر وابستگي، خوش بيني و خوش خيالي به غرب 
و امريكا و با تصور اينكه آنها مي توانند مشكل ملت 
ايران را حل كنند، در حال خوش خدمتي به غرب 
است. امروز مي بينيم همان راهي كه بني صدر 36 
سال پيش طي كرده بود و آسيب هايي را به نيروهاي 
انقلابي كشور وارد كرد دولت ما دنبال مي كند و به 
صراحت مي بينيم كه مس��ئولان دولتي به ضديت 
با بس��يجي مي پردازند كه حضرت امام)ره( فرمان 

تشكيل و توسعه آن را صادر كرده بودند. 
عضو كميس��يون امنيت ملي و سياس��ت خارجي 
مجلس با بيان اينكه مقابله با توطئه هاي دش��من 
از جمله اهداف اصلي بسيج است، خاطرنشان كرد: 
بسيج در كنترل و مهار فتنه 88 نقشي محوري ايفا 
كرد و از طرفي هم اين بسيجيان بودند كه حماسه 
بزرگ 9 دي را رقم زدند تا ريشه فتنه برچيده شود، 
با اين وجود دولت به اصالت اي��ن نيروي انقلابي و 

هميشه در صحنه بي توجه است. 
وي به بي توجهي دولت يازدهم به بس��يج در برنامه 
ششم توسعه اشاره كرد و افزود: در ماده 197 برنامه 
پنجم توسعه، مستقيماً براي بسيج تعيين و تكليف 
ش��ده بود و در ماده 196 نيز در قال��ب تقويت بنيه 
دفاعي كشور صحبت شده بود، يعني اين دو ماده در 
برنامه پنجم توسعه براي تقويت بسيج تدوين شده 
بودند، اما در برنامه پنج س��اله ششم توسعه، دولت 
بسيج را به طور كلي حذف كرده است كه بايد گفت 
در اصل مردم را حذف كرده چراكه بسيجيان همان 
آحاد مردم هستند. با چنين ترتيبي اميد اين است 
كه مجلس شوراي اس��لامي در بررسي هاي خود با 
اصلاحات لازم بتواند اين نقيصه بزرگ را در مجموعه 

داخلي برنامه ششم توسعه جبران كند.

سردار فضلی: برای دولت بد است که مقابل مردم بایستد
ادامهواكنشهابهحذفبسيجازبرنامهششمتوسعه

عليلاريجانيرئيسمجلسش�وراياس�اميدرنشس�ت
خودباجمع�يازط�ابوروحاني�وندربارهبح�ثبرجامو
تصويب20دقيق�هايآندرمجلسش�وراياس�اميونظر
رهبريپيراموناينمس�ئلهگفت:ماآنچن�انمعجزهمهمي
همانج�امندادي�م،زي�رابرخيدركش�ورظرفدوس�اعت
ني�ز300مصوبهداش�تهاند!واينرفتارم�وردتمجيدعدهاي
ق�رارگرفت!ام�ااينموض�وعكهبح�ثميكني�ممربوطبه
تصميمگيري20دقيق�هايدرمجلسنبودهاس�ت،ازاينرو
نباي�دخودم�انراب�هتجاه�لبزنيم،زي�رامذاك�راتاخير
هستهايحدود3/5س�الطولكشيدواينمذاكراتمربوط
بهايندولتهمنبودبلكهدرپاياندولتقبلصورتگرفت.
به گزارش فارس،  لاريجانی گفت: در آن زمان امريكايي ها پيشنهادي 
براي مذاكره دادند، زيرا مذاكرات با 1+5 به بن بست رسيده بود، از 
اين رو آنها از طريق سلطان قابوس پيغامي را براي انجام مذاكره به 
ما رساندند. در اين رابطه جلسات بس��ياري در سطح بالاي كشور 
گذاشته و بحث ش��د كه آيا ما اين مسئله را پيگيري كنيم يا خير؟ 
در اين حوزه برخي افراد هم مخالف بودند ولي در كل نظام تصميم 
گرفت كه با شرط با آنها مذاكره كند و آن شرط اين بود كه غربي ها 
حق غني سازي در ايران را بپذيرند، در اين رابطه خيلي رفت و آمد 
شد تا اينكه امريكايي ها نامه اي نوشته و در آن مطرح كردند كه ما 
غني سازي را در ايران پذيرفتيم، البته ابتدا شفاهاً در مذاكرات گفتند 

كه ما غني سازي در ايران را قبول داريم، از اين رو گروه مذاكره كننده 
به ايران آمده و اين موضوع را مطرح كردند، اما در نهايت به اين نتيجه 
رسيديم كه پذيرش شفاهي فايده اي ندارد. در مرتبه دوم امريكايي ها 
نوشته اي دادند كه آن نوشته امضا نداشت، باز هم بر سر اين مسئله 
بحث شد و به اين نتيجه رسيديم كه اين نوشته نيز مورد قبول واقع 
نيست تا اينكه من سفري به عمان داشتم و نظر رهبر معظم انقلاب 
به سلطان قابوس داده شد و ايشان گفتند كه من حتماً اين مسئله را 

حل مي كنم و شما نيز مذاكرات را قطع نكنيد. 
لاريجاني ادامه داد: س��لطان قابوس بعد از مدتي نامه اي نوشته و 
گفتند كه من با امريكايي ها صحبت كردم و آنها حق غني س��ازي 
در ايران را قبول كرده ان��د، اما باز هم ما نپذيرفتي��م تا اينكه نامه 
رئيس جمهور امريكا به رهبر معظم انقلاب ارسال شد. بعد از اين 
مسئله براي هدايت مذاكرات هسته اي شورايي به وجود آمد كه اين 

شورا تا پايان بحث هسته اي حدود 30 جلسه برگزار كرد. 
وي افزود: اين شورا وظيفه مستقلي داشت، اما با اين وجود بيش 
از 10 جلس��ه در خدمت رهبر معظم انقلاب تشكيل شد و ايشان 
چارچوب ها را مش��خص مي كردند و خيلي از زواياي اين موضوع 
مورد بررس��ي قرار مي گرفت. م��ن در بحث مذاكرات هس��ته اي 
نمي خواهم بگويم كه تمام خواسته هايمان محقق شد، اما مذاكره 
برنامه ريزي و فكر شده اي بود و در مذاكرات طبيعي است كه بخشي 
از خواسته ها محقق و بخشي نيز محقق نشود، از اين رو طرحي كه 

به مجلس ارائه شد اينگونه نبود كه ابتدا به ساكن تدوين شود بلكه 
روي اين طرح از قبل كار كارشناس��ي انجام شده بود. بعد از آنكه 
به توافق رس��يديم، اين موضوع مطرح شد كه در ايران چه نهادي 
تصميم مي گيرد. اين موضوع بحث شد كه آيا شوراي عالي امنيت 
ملي تصميم مي گيرد يا مجلس شوراي اسلامي تصميم مي گيرد. 
از اين جهت كه مذاكرات هسته اي جزو مسائل استراتژيك كشور 
است، حتماً به تأييد رهبري نياز دارد و پرونده هسته اي همواره در 
ش��وراي عالي امنيت ملي بوده و مصوبات شورا بايد به تأييد مقام 

معظم رهبري برسد. 
رئيس مجلس شوراي اسلامي ادامه داد: علاوه بر اين مجلس نيز 

نمي تواند جدا از اين روند باشد، زيرا برخي از بخش هاي توافق نياز 
به قانون مش��خص دارد، بنابراين در نهايت مش��خص شد كه هم 
مجلس بايد نظر دهد و هم شوراي عالي امنيت ملي، البته در اينجا 
اختلاف نظر بود، به طوري كه رئيس جمهور مي گفت نيازي به اعلام 
نظر مجلس نيست و نظر ما اين بود كه اعلام نظر مجلس ضروري 
است. به هرحال اين نظرات در خدمت رهبر معظم انقلاب مطرح 
و ارائه شد و ايشان نظرشان اين بود كه مجلس نظر دهد. در نظام 
بحث شد و چيزي نبود كه ساده از كنار آن بگذريم و اين مسائل تا 

تدوين طرح اوليه حدود دو ماه به طول انجاميد. 
لاريجاني گفت: من به خاطر دارم قبل از اينكه اين بحث در مجلس 
مطرح ش��ود، در بخش هاي مختلف نظام اين موضوع مطرح شد، 
به طوري كه در دفتر رهبري، دبيرخانه شوراي عالي امنيت ملي 
و مجلس اين موضوع��ات مورد بحث قرار گرفت و حتي رؤس��اي 
فراكس��يون هاي مجلس را دعوت كرديم و در نهاي��ت به توافقي 
رسيديم كه اين طرح چه خصوصياتي داشته باشد و حتي متن طرح 
ميان دو فراكسيون طي دو روز بحث شد و مؤلفه هاي آن مشخص 
و قرار شد در برخي از موارد اختلافي من جلساتي را با حضور افراد 
بگذارم كه اين جلسات نيز برگزار شد و در نهايت برخي ابهامات و 
اختلافات رفع و سپس به جمع بندي رسيديم، منتها در اين مسئله 
نيز مانند برخي مسائل افراد خلاف وعده عمل و بداخلاقي كردند 

كه اين موضوع مشكلاتي ايجاد مي كند.

درجمعروحانيونوطابقممطرحشد

پشت پرده تصويب برجام به روايت لاريجاني

فرماندهكلسپاهوبرخيمس�ئولانلشكري،اعطاينشان
مليدرجهيكش�جاعتبهوزي�ردفاعراتبري�كگفتند.
 به گزارش اداره كل تبليغات دفاعي وزارت دفاع، سردارسرلشكر 
محمدعلي جعفري فرمانده كل س��پاه پاس��داران، امير اسدالله 
حيدري رئيس كانون بازنشس��تگان ارتش، امير ايرج ش��يدايي 
رئيس كانون بازنشستگان وزارت دفاع، س��ردار حسين خالقي 
رئيس كانون بازنشس��تگان س��پاه پاسداران، س��ردار مصطفي 
مكاوي پور رئيس كانون بازنشستگان ناجا و محمود فتوحي رئيس 
دانشگاه صنعتي شريف، اعطاي نش��ان ملي درجه يك شجاعت 
به وزير دفاع و پش��تيباني نيروهاي مسلح توسط حسن روحاني 
رئيس جمهوري اس��لامي ايران را به وي تبريك گفتند. در پيام 
سرلشكر جعفري آمده است: راهبردهاي نظامي و دستاوردهاي 
دفاعي در جمهوري اس��لامي اي��ران برگرفته از ت��وان، تعهد و 
تخصص نيروهاي انقلابي، توانسته اس��ت توازني استراتژيك در 
هندسه قدرت منطقه اي و جهاني ايجاد كند كه اين مهم، پيام آور 
عزت و سربلندي براي كش��ورهاي محور مقاومت، مسلمانان و 

آزادي خواهان جهان است. در ادامه اين پيام آمده است: اعطاي 
درجه يك ش��جاعت به جنابعالي، موجب مس��رت و خرسندي 
همرزمان، دوستان و همه كساني ش��د كه با سوابق درخشان و 
انقلابي آن برادر عزيز آشنا هس��تند. بي شك اين افتخار مرهون 
روحيه جهادي، تفكر انقلابي و هوشمندانه شماست كه خالصانه 
درراه اعتلاي آرمان هاي انقلاب اسلامي از هيچ كوششي فروگذار 
نكرده ايد. در اين پيام تأكيد شده است: ارتقاي توان موشكي نظام 
جمهوري اسلامي ايران بي ترديد يكي از مهم ترين عوامل بازدارنده 
و خنثي كننده توطئه هاي دشمنان ايران اسلامي به سركردگي 
امريكا و استكبار جهاني است كه افزايش اعتماد ملت هميشه در 
صحنه و خودباوري و اقتدارآفريني جان بر كفان نيروهاي مسلح را 
فراهم آورده است. رئيس دانشگاه صنعتي شريف هم در پيام خود 
آورده است: دريافت نشان درجه يك شجاعت از رياست محترم 
جمهور را به محضر حضرت عالي تبري��ك عرض كرده، از درگاه 
خداوند متعال موفقيت روزافزون در پيشبرد اهداف نظام مقدس 

جمهوري اسلامي ايران را مسئلت مي نمايم. 

درپیاعطاینشانملیدرجهيكشجاعت

فرمانده كل سپاه به سردار دهقان تبريك گفت
عض�وش�ورايمرك�زيجمعي�تايثارگ�رانب�اتأكي�د
براينك�هپرون�دهماليدولتطب�قافش�اگريهايزاكاني
كاماًمس�تنداس�ت،عنوانكرد:بس�ياريازاف�رادحامي
جري�اناصاحاتن�دكهاسمش�انه�ممطرحنيس�تولي
دنبالاينهس�تندكهجريانفس�اداقتص�اديادامهيابد.
مجتبي شاكري عضو شوراي مركزي جمعيت ايثارگران انقلاب 
اس��لامي با بيان اينكه اين دوره انتخابات ائتلاف اصولگرايان زير 
نظر علماي سه گانه شكل گرفت، اظهار داشت: اين ائتلاف براي 
اصلاحات غيرمترقبه بود و اكنون يك آشفتگي در بين آنها وجود 
دارد. وي افزود: اين ائتلاف در حالي اس��ت كه همه اصولگرايان 
خارج از ليس��ت كه نتوانس��تند در قالب 30 نف��ره حضور پيدا 
كنند، اقدام به كار ايثارگرانه انصراف دادند و روز به روز انس��جام 
اصولگرايان بالاتر مي رود. شاكري با بيان اينكه انسجام اصولگرايان 
در شرايطي اس��ت كه در ليس��ت اصلاح طلبان اكثراً چهره هاي 
ناشناخته و مسئله داري ديده مي شود، تصريح كرد: خطاي بزرگ 
اصلاح طلبان انتخاب چهره هاي بدسابقه اي مثل كرباسچي است 

كه مي خواهند ليست را ببندند كه اين نشان مي دهد در چهره هاي 
پاك اراده اي براي حضور در آن ليست وجود ندارد. 

عضو شوراي مركزي جمعيت ايثارگران در تشريح دليل اعطاي 
نقش ليدري به كرباسچي تصريح كرد: بار اين ننگ را فرد ديگري 
نمي تواند تحمل كند، چون كرباسچي معروف به اين است كه در 
انتخابات 88 عضو كارگزاران بود ولي جزو س��تاد كروبي نيز بود. 
اين امري كاملًا متناقض است فلذا فقط چهره هاي ملوني چون 

كرباسچي توانايي اتخاذ چنين رويكردي را دارند. 
وي با اشاره به حمايت برخي از افراد و جريان ها از جريان اصلاحات 
خاطر نشان كرد: پرونده مالي دولت طبق همان مطالبي كه آقاي 
زاكاني افشاگري كرده اند كاملًا مس��تند است و كرباسچي تنها 

بخشي از تأمين كننده مالي جريان اصلاحات است. 
شاكري در همين زمينه افزود: بسياري از كساني كه  نقش آفرين 
و حامي جريان اصلاحات هستند، اسمشان هم مطرح نيست ولي 
به دنبال اين هستند كه جريان فساد اقتصادي ادامه يابد و به طور 

جدي از فهرست مورد نظر دولت امريكا دفاع مي كنند.

عضوشورايمركزيجمعيتايثارگران:

خطاي بزرگ اصلاح طلبان انتخاب كرباسچي براي تهيه ليست بود

   خبر

   خبر

حميدرضانيكعهد/جوان


